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Protokół Nr 40/2021 

Protokół z posiedzenia Komisji Ekonomicznej Rady Miejskiej w Tarnowie, które odbyło się 26 maja 
2021 r. od godziny 1340 do godziny 1512. Wzięli w nim udział wszyscy członkowie Komisji oraz goście: 

p. Sławomir Kolasiński – Skarbnik Miasta Tarnowa, 
p. Andrzej Zając – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta UMT, 
p. Elżbieta Starzyk –Dyrektor Wydziału Podatków i Windykacji UMT, 
p. Rafał Nakielny – Dyrektor Wydziału Infrastruktury Miejskiej UMT, 
p. Adam Gurgul – Zastępca Dyrektora Zarządu Dróg i Komunikacji ds. inwestycji i remontów, 
p. Wiesław Kozioł – Kierownik Działu organizacji transportu publicznego ZDiK, 
p. Marek Kaczanowski – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska UMT, 
p. Beata Baran – Koordynator Biura Radców Prawnych UMT, 
p. Bartłomiej Maziarz – Radio Kraków, 
p, Piotr Górnikiewicz – Radny Rady Miejskiej. 

 
Przewodniczący Sebastian Stepek otworzył posiedzenie o godzinie 1340 i przedstawił proponowany 
porządek posiedzenia. 
 
1. Polityka podatkowa w Tarnowie – analiza poziomu wysokości danin publicznych. 
2. Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o wykonaniu Budżetu za I kwartał 2021. 
3. Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa na temat realizacji inwestycji zapisanych w Budżecie na 

rok 2021 oraz w WPF na lata 2021 – 2037. 
4. Opiniowanie materiałów sesyjnych (XLIX sesja RM – 27.05.2021 r.): 

• zwolnienie z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za 2021 r. przedsiębiorców prowadzących 
punkty sprzedaży na terenie Gminy Miasta Tarnowa i zwrotu określonej części opłaty 
(mat. 12), 

• zmiana uchwały w  sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Miasta Tarnowa 
na dofinansowanie kosztów inwestycji mającej na celu gromadzenie wód opadowych 
i roztopowych (mat. 14), 

• udzielenie Gminie Tarnów pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem 
na pokrycie kosztów realizacji zadania w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (mat. 18), 

• zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 
2021 – 2037 (mat. I), 

• zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2021 (mat. II).  
5. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny złożył wniosek o zmianę w porządku posiedzenia – przeniesienie 
na początek punktu „Opiniowanie materiałów sesyjnych”. Wszyscy członkowie Komisji wyrazili zgodę 
i porządek posiedzenia (ze zmianą) został przyjęty przez aklamację. 

Ad. 4) Opiniowanie materiałów sesyjnych (XLIX sesja RM – 27.05.2021 r.): 

• Zwolnienie z opłaty za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych 
do spożycia w miejscu sprzedaży za 2021 r. przedsiębiorców prowadzących punkty sprzedaży 
na terenie Gminy Miasta Tarnowa i zwrotu określonej części opłaty (mat. 12 z autopoprawką) 

Przewodniczący Sebastian Stepek przypomniał, że Rada Miejska podjęła podobną uchwałę i poprosił 
o potwierdzenie, iż jest to kontynuacja zwolnień.  

Skarbnik Sławomir Kolasiński podkreślił, iż projekt uchwały jest inicjatywą Przewodniczącego Rady 
Miejskiej i poinformował, że ma odrębne zdanie w tej kwestii. 

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny poinformował, iż wpłynął do niego protest Prezydenta. Wyraził 
zrozumienie, iż Skarbnik pilnuje finansów miejskich i przestawił argumenty przemawiające za 
poparciem uchwały: w styczniu restauratorzy zostali zwolnieni z części opłaty za koncesję w związku 
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z koniecznością zawieszenia działalności spowodowanej pandemią. Restauratorzy zapłacili pełną 
opłatę za rok 2020 i nie mogli dostać rekompensaty, a zatem w 2020, kiedy nie sprzedawali alkoholu 
w miejscu spożycia, i tak zapłacili za cały rok. Pojawiły się sygnały, aby zwolnić ich nie tylko za te 
miesiące, w których faktycznie nie pracowali, ale tytułem rekompensaty za cały rok – w ten sposób 
wyjdą na zero. Projekt uchwały zakłada zwolnienie z dwóch kolejnych rat, które mają być wpłacone 
do końca maja i do końca września. Jest to w pewnym sensie kontynuacja tego zwolnienia. 

Radna Agnieszka Danielewicz przypomniała, że na ostatniej sesji składała interpelację w tej sprawie 
i podziękowała Przewodniczącemu za ten projekt uchwały. Przewodniczący RM Jakub Kwaśny 
wyjaśnił, iż formalnie jest to jego inicjatywa, którą należy traktować jako wspólny wniosek klubów 
radnych o wprowadzenie zwolnienia.  

Skarbnik Sławomir Kolasiński przedstawił stanowisko Prezydenta: pandemia się kończy i takie 
zwolnienie jest na wyrost. Wznowiona została działalność restauracji (na razie ogródki, ale wszystko 
zaczyna wracać do normalności). Łączny koszt zwolnień to prawie 100 tysięcy złotych. Z tej puli 
środków finansowane są działania prowadzone w ramach profilaktyki antyalkoholowej (m.in. sport 
i kultura). Trzeba będzie się przypatrzyć. 

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny zwrócił uwagę, że z chwilą, kiedy przekazywał projekt, otrzymał 
ustną zgodę Prezydenta. Podziękował p. mec. Beacie Baran za uwagi, które zostały naniesione 
w formie autopoprawki. Zwolnienie obejmie przedsiębiorców, którzy do końca stycznia wnieśli opłatę 
za cały rok. Odnosząc się do skutków finansowych przekonywał, że przedsiębiorcy na początku 2020 
r. zapłacili za koncesję, a później nastąpił lockdown.  

Skarbnik Sławomir Kolasiński podkreślał, że lokale, ogródki piwne były otwarte od czerwca 
do października, tak więc propozycja zwolnienia za cały rok jest nieadekwatna. 

Przewodniczący Sebastian Stepek dodał, iż przedsiębiorcy zapłacili, ale nie skorzystali w pełni 
z koncesji, ponieważ lokale były zamknięte przez pół roku 2020.  

Materiał nr 12 (z autopoprawką) uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 
Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 1. 

 

• Zmiana uchwały w  sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Miasta Tarnowa 
na dofinansowanie kosztów inwestycji mającej na celu gromadzenie wód opadowych 
i roztopowych (mat. 14), 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska UMT Marek Kaczanowski wyjaśnił, że jest to uchwała 
analogiczna do uchwały podjętej w marcu, która odnosi się do dofinansowania wymiany pieców oraz 
odnawialnych źródeł energii. Ideą jest to, aby umożliwić skorzystanie z dofinansowania mieszkańcom, 
którzy wynajmują nieruchomości pod działalność gospodarczą (ale sami jej nie prowadzą). Ujednolici 
to system przydzielania dotacji. 

Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał, jakie jest zainteresowanie programem dofinansowania 
tzw. małej retencji. 

Dyrektor Marek Kaczanowski przyznał, że uchwała została podjęta dosyć późno, pod koniec 
ubiegłego roku. W 2020 r. dotację otrzymali właściciele 23 nieruchomości, na łączną kwotę 38.800 zł 
(nie zostały wykorzystane wszystkie środki przeznaczone na ten cel w Budżecie). W roku bieżącym 
zaangażowana jest już połowa środków, przyjętych zostało 45 wniosków. Prawdopodobnie do końca 
wakacji będzie wiadomo, czy środków zostanie – jeśli braknie, będzie wniosek o zwiększenie kwoty 
przeznaczonej na dotacje, ponieważ zainteresowanie jest duże.  

Przewodniczący Sebastian Stepek przypomniał, że w tej chwili w Budżecie zapisana jest kwota 200 
tysięcy złotych. 

Dyrektor Marek Kaczanowski potwierdził tę informację. Powtórzył, że kwota może się okazać 
niewystarczająca, gdyż dotacje są różne – od 500 zł do 4000 zł. Wszystko zależy od tego, o jaką kwotę 
będą się starać mieszkańcy. Do tej pory większość składa wnioski o mniejsze kwoty i jest to dobre 
rozwiązanie. Dla osób chcących zrealizować większe inwestycje korzystniejszy jest rządowy program 
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„Moja woda”. Dodał również, że ewentualne zwiększenie puli dotacji na mikroretencję może być 
pokryte wpływami z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska, które są monitorowane na bieżąco.  

Materiał nr 14 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 
Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

• Udzielenie Gminie Tarnów pomocy finansowej w formie dotacji celowej z przeznaczeniem 
na pokrycie kosztów realizacji zadania w zakresie lokalnego transportu zbiorowego (mat. 18) 

Kierownik Działu organizacji transportu publicznego ZDiK Wiesław Kozioł poinformował, że Gmina 
Tarnów wystąpiła z propozycją zawarcia porozumienia w sprawie obsługi komunikacyjnej wsi Biała. 
Obecnie kursuje tam linia nr 3 tarnowskiego MPK, która zatrzymuje się tylko na przystankach 
w granicach miasta, a w miejscowości Biała zawraca (nie ma innych możliwości). Wójt Gminy Tarnów 
zaproponował zawarcie porozumienia i dotację na rzecz Gminy Miasta Tarnowa w wysokości 
45 tysięcy złotych (obecnie Gmina Tarnów płaci prywatnemu przewoźnikowi za tę usługę 64 tysiące 
złotych). Prezydent Miasta Tarnowa wyraził wolę zawarcia porozumienia, przy czym zauważył, 
iż wysokość dotacji na rzecz Gminy Miasta Tarnowa powinna być taka, jak cena, którą Gmina Tarnów 
płaci w tej chwili przewoźnikowi. W 2021 roku będzie to 32 tysiące złotych (za pół roku) i ze środków 
tych pokryte będą koszty usługi transportowej na terenie wsi Biała (15 kursów w dni robocze, 
7 w soboty i 6 w niedziele i święta). Linia nr 3 wykonuje więcej kursów – jest to odpowiednio: 21, 13 
i 11.  Aby dostosować liczbę kursów do obecnej, Gmina Tarnów musiałaby dopłacić 14.893 zł. 
Ponieważ Gmina nie posiada takiej kwoty, będzie ona przekazana jako dotacja celowa z Gminy Miasta 
Tarnowa – dzięki temu liczba kursów nie będzie zmniejszona.  

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny wyraził zadowolenie, że doszło do porozumienia między 
samorządami – uznał, iż jest to krok w dobrym kierunku. Podobnego zdania był Przewodniczący 
Sebastian Stepek. 

Materiał nr 18 uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 
Za pozytywną opinią głosowało 6 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 0.  

 

• zmiana uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miasta Tarnowa na lata 2021 
– 2037 (mat. I),  

• zmiana uchwały budżetowej Gminy Miasta Tarnowa na rok 2021 (mat. II) 

Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta Andrzej Zając omówił proponowane zmiany: 

1. Zwiększenia planu dochodów z tytułu: 
-  środków z funduszu przeciwdziałania COVID z przeznaczeniem na realizację zadania Wspieraj 
Seniora (168.982,00 zł), 
-  środków z WFOŚiGW z przeznaczeniem na realizację zadania Likwidacja barszczu Sosnowskiego 
na terenie miasta Tarnowa (14.073,50 zł), 
- środków z Funduszu Pracy z przeznaczeniem na bieżące wydatki Powiatowego Urzędu Pracy 
(30.000,00 zł), 
- środków pozyskiwanych przez jednostki oświatowe oraz Targowiska Miejskie (odszkodowania, 
darowizny) z przeznaczeniem na wydatki tych jednostek (17.862,00 zł). 

2. Zmniejszenie planu dochodów z tytułu środków z Funduszu Pracy oraz zmniejszenie środków 
Powiatowego Urzędu Pracy (34.627,00 zł). 

3. Zmiany w planie wydatków i przychodów budżetu: 
- zwiększenie planu wydatków bieżących dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 
zwiększenie dotacji celowej dla Miejskiej Biblioteki Publicznej na zabezpieczenie wkładu własnego 
do dotacji uzyskanej z MKDNiS na zakup nowości wydawniczych (80.000,00 zł), 
- zwiększenie planu wydatków bieżących dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 
zwiększenie dotacji celowej dla Biura Wystaw Artystycznych na zabezpieczenie wkładu własnego 
do dotacji uzyskanej z MKDNiS na organizację wystawy promującej tarnowskich artystów (15.516,00 zł), 
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- zwiększenie planu wydatków bieżących dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – 
zwiększenie dotacji podmiotowej dla Biura Wystaw Artystycznych (100.000,00 zł) oraz dla 
Tarnowskiego Centrum Kultury na bieżące działania kulturalne (10.000,00 zł), 
- zwiększenie planu wydatków bieżących UMT dotyczących opłat za media (310.000,00 zł), 
- zwiększenie planu wydatków na realizację programu pn. Wdrażanie Programu ochrony powietrza 
dla województwa małopolskiego – Małopolska w zdrowej atmosferze – zadanie wieloletnie 
(231.408,43 zł), 
- zwiększenie planu wydatków na prowadzenie powiatowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego 
(93.000,00 zł), 
- zwiększenie planu wydatków na zadanie pn. Remont drogi dojazdowej do obiektów TOSiR przy 
ul. Wojska Polskiego (150.000,00 zł), 
- zwiększenie planu wydatków na wydatki bieżące jednostek oświatowych oraz placówek opiekuńczo-
wychowawczych – fundusz świadczeń socjalnych (171.861,00 zł), 
- zwiększenie planu wydatków majątkowych na zadanie pn. Wykorzystywanie odnawialnych źródeł 
energii oraz zmiana systemu ogrzewania (300.000,00 zł),  
- zwiększenie planu wydatków na realizację zadań z zakresu gospodarki komunalnej – środki na: 
utrzymanie zieleni na terenie miasta, prowadzenie działań w zakresie opieki nad zwierzętami 
i ochrony różnorodności biologicznej, utrzymanie porządku i czystości w mieście (315.000,00 zł), 
- zwiększenie planu wydatków na zwrot zaliczki z roku poprzedniego na zadaniu pn. Gospodarowanie 
wodami opadowymi w zlewni potoku Stary Wątok w Tarnowie (733.767,76 zł), 
- zmniejszenie planu wydatków na zadania pn. Remont drogi gminnej nr 201186K od km 0+122,00 
do km 0+318,00 (ul. Warsztatowa w Tarnowie), Miasto Tarnów – rozliczenie środków otrzymanych 
z Rządowego Funduszu Dróg Samorządowych (160.250,00 zł), 
- zwiększenie planu przychodów w łącznej kwocie 2.350.303,19 zł. 

4.  Przesunięcia kwot w Budżecie: 
- na zadaniu pn. Obniżenie poziomu niskiej emisji w Tarnowie z wydatków bieżących na wydatki 
majątkowe (256.699,06), 
- z rezerwy celowej na zadania wskazane przez rady osiedli – na dotację celową dla Tarnowskiego 
Centrum Kultury (60.000,00 zł), 
- z rezerwy celowej na zadania realizowane w ramach Budżetu Obywatelskiego: Klub zdrowej mamy 
i dziecka 2021, Międzyosiedlowe Centra Aktywności Senioralnej 2021, Centrum Systemowego 
Rozwoju dzieci i młodzieży (500.000,00 zł), 
- w planie wydatków pomiędzy działami 600 – Transport i łączność a 900 – Gospodarka komunalna 
i ochrona środowiska – zmiany dotyczą środków na eksploatację oświetlenia ulicznego (40.000,00 zł), 
- w planie wydatków pomiędzy działami 801 – Oświata i wychowanie a 926 – Kultura fizyczna i sport – 
zmiany dotyczy środków na wymianę nawierzchni boiska sportowego przy Szkole Podstawowej nr 20 
(490.000,00 zł) oraz przesunięcie w dziale 926 z zadania pn. Wymiana nawierzchni boiska 
sportowego typu ORLIK przy Zespole Szkół Sportowych na zadanie pn. Wymiana nawierzchni boiska 
sportowego przy Szkole Podstawowej nr 20 (150.000,00 zł), 
- w planie wydatków pomiędzy działami 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza a 801 – Oświata 
i wychowanie – zmiany dotyczy środków na fundusz świadczeń socjalnych (252.197,00 zł). 

Zaktualizowane zostaną również kwoty dochodów i wydatków, które zmieniły się po przedłożeniu 
projektu zmian budżetowych na skutek wydanych przez Prezydenta zarządzeń. 

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił o wyjaśnienie powodów przesunięcia środków 
przeznaczonych na walkę z niską emisją – z wydatków bieżących na majątkowe. 

Dyrektor Marek Kaczanowski poinformował, że w ramach programu planowane były działania 
informacyjno-edukacyjne (m.in. pikniki dla mieszkańców), jednak nie udało się ich zrealizować 
z uwagi na ograniczenia związane z pandemią. W związku z tym środki będą przesunięte 
na dofinansowanie wymiany źródeł ciepła dla mieszkańców. Instytucja zarządzająca funduszami, czyli 
Urząd Marszałkowski Województwa Małopolskiego wyraził zgodę na taką zmianę. 

Przewodniczący Sebastian Stepek zwrócił uwagę na rosnącą kwotę deficytu, która ma wynieść 
66 milionów złotych. Jest to znaczący wzrost, dużo wyższy niż zapisany w podjętej pod koniec 
ubiegłego roku Uchwale Budżetowej. 
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Skarbnik Sławomir Kolasiński nadmienił, iż różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami 
bieżącymi stale się pogłębia się. 

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił o informację, w których obszarach wydatki bieżące 
zwiększają się w sposób najbardziej znaczący. 

Skarbnik Sławomir Kolasiński oznajmił, że jest to przede wszystkim gospodarka odpadami 
komunalnymi i komunikacja publiczna. Ten problem nadal pozostaje nierozwiązany, a deficyt może się 
zwiększyć nawet o kolejnych 10 milionów złotych (już w tej chwili na śmieci brakuje 5 milionów 
złotych, a na komunikację ponad 3 miliony złotych). Oprócz tego dużo środków w tej zmianie 
budżetowej będzie przeznaczonych na kulturę, ponadto odczuwalne są skutki rosnącej inflacji, 
zaczyna brakować pieniędzy na drobne rzeczy, bieżące utrzymanie i funkcjonowanie Miasta.  

Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał, czy są środki na bieżące utrzymanie dróg, zwłaszcza 
remonty po zimie – niektóre z nich są w bardzo złym stanie i wymagają pilnych prac, na przykład aleja 
Jana Pawła II.  

Skarbnik Sławomir Kolasiński oznajmił, że remont alei Jana Pawła II będzie wymagał dużych 
nakładów (kilka milionów złotych), nie można go przeprowadzić ze środków z ewentualnych 
oszczędności. Jeśli Miasto nie dostanie wsparcia zewnętrznego (np. ministerialnego), to będzie bardzo 
trudno wykonać tam potrzebne prace. Podkreślił, iż przepisy ustawy są niesprawiedliwe, w zakresie 
utrzymywania dróg krajowych – w przypadku, kiedy przebiegają one przez miasta na prawach 
powiatu, to na tych miastach spoczywa obowiązek utrzymania. Na pozostałych terenach drogi krajowe 
są utrzymywane przez Generalną Dyrekcję Dróg Krajowych i Autostrad.  

Zastępca Dyrektora ZDiK Adam Gurgul oznajmił, że niewielkie ubytki w drogach są usuwane 
na bieżąco. Jeśli chodzi o aleję Jana Pawła II, potwierdził słowa Skarbnika – realne koszty remontu to 
ok. 4-5 milionów złotych (na odcinku między rondami).  

Materiał nr I uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 
Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

Materiał nr II uzyskał pozytywną opinię Komisji Ekonomicznej. 
Za pozytywną opinią głosowało 5 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 0. 

 

Ad. 1)  Polityka podatkowa w Tarnowie – analiza poziomu wysokości danin publicznych. 

Skarbnik Sławomir Kolasiński poinformował, że w przedłożonym Komisji Ekonomicznej materiale 
uwzględnione zostały stawki podatku od nieruchomości – pokazano zestawienie z porównywalnymi 
do Tarnowa miastami na prawach powiatu (pod względem wielkości Budżetu i liczby mieszkańców). 
Inne miasta systematycznie, o niewielkie kwoty, podnoszą podatek od nieruchomości. Tarnowska 
Rada Miejska nie zaakceptowała proponowanych na 2021 rok podwyżek, dlatego przedstawione 
informacje mogą być podstawą do dyskusji pod koniec bieżącego roku i argumentem do podniesienia 
stawek.  

Zestawienie zawiera również dane dotyczące dochodów z tytułu podatku od środków transportowych, 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi (w związku z trudnościami w egzekwowaniu opłat 
konieczne jest ponowne rozważenie zmiany metody naliczania opłat – powiązanie ich wysokości 
ze zużyciem wody; problem ten dotyczy przede wszystkim bloków wielorodzinnych), opłaty 
reklamowej. 

Dyrektor Wydziału Podatków i Windykacji UMT Elżbieta Starzyk uzupełniła podane informacje 
o dane dotyczące obowiązywania stawek poszczególnych danin: stawki podatku od nieruchomości 
ustalone zostały w roku 2018, podatku od środków transportowych – w 2015 roku (Prezydent nie 
wnioskował do Rady Miejskiej o ich zmianę), opłata reklamowa – w 2019 roku.  

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił o informację, jak działa aplikacja do weryfikacji złożonych 
deklaracji śmieciowych. Dyrektor Elżbieta Starzyk wyjaśniła, że dane są na bieżąco analizowane, 
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wysyłane są wezwania do wyjaśnienia, wszelkie podejmowane działania są zgodnie z RODO. 
Najlepszym sposobem uszczelnienia systemu byłaby zmiana metody naliczania opłat – inne miasta, 
w których opłata śmieciowa naliczana jest od osoby, również mają taki problem. 

Przewodniczący RM Jakub Kwaśny zapytał Skarbnika, czy w 2021 roku dyskusja o podwyżce stawek 
podatku od nieruchomości odbędzie się wcześniej (wrzesień?). Zwrócił się również do członków 
Komisji Ekonomicznej, aby zastanowili się nad stałą regulacją stawek podatkowych (co roku, 
o wskaźnik inflacji) – Miasto powinno zwiększać dochody, aby móc realizować zadania publiczne. 

Radna Grażyna Barwacz przypominała, że dwa lata temu postulowała wprowadzenie zasady 
systematycznego podnoszenia opłat i podatków o wskaźnik inflacji zamiast skokowych podwyżek. 
Byłoby to zapewne bardziej akceptowalne przez mieszkańców, którzy – jak wynika z przekazu 
publicznego – mają więcej pieniędzy w kieszeniach.   

Podobnego zdania był Przewodniczący Sebastian Stepek – podnoszenie podatków o poziom inflacji 
byłoby dobrym rozwiązaniem, zwłaszcza że w Tarnowie nie obowiązują maksymalne stawki. 
Podnoszenie stawek o kilkadziesiąt procent jest dotkliwe przede wszystkim dla przedsiębiorców, 
dlatego trzeba przyjąć pewien harmonogram podwyżek. Wobec rosnącego deficytu budżetowego 
konieczne jest zwiększanie dochodów Miasta.  

Dyrektor Elżbieta Starzyk uzupełniła informację dotyczącą egzekwowania opłat za odbiór odpadów 
komunalnych: skontrolowanych zostało 318 nieruchomości, w których ujawniono 129 osób 
nie wykazanych w deklaracjach. Dzięki tym działaniom dochody zostały zwiększone o ponad 
50 tysięcy złotych. 

Ad. 2) Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa o wykonaniu Budżetu za I kwartał 2021. 

Skarbnik Sławomir Kolasiński zwrócił uwagę na dochody z tytułu podatku od osób fizycznych – 
zgodnie z planem wpływy z PIT powinny być na poziomie 35.250.000 zł, natomiast wykonanie 
wyniosło 31.732.000 zł (około 3,5 miliona mniejsze). W kwietniu sytuacja zmieniła się, wpływy były 
nieco wyżksze, jednak należy uwzględnić, iż w tej kwocie znalazły się rozliczenia za rok 2020. 

Przewodniczący Sebastian Stepek podkreślił, że zmniejszone wpływy były po części konsekwencją 
wsparcia udzielonego przedsiębiorcom (zwolnienie z podatku od nieruchomości) w ramach 
łagodzenia skutków finansowych pandemii COVID-19. Odnosząc się do informacji o mniejszych 
wpływach z podatku PIT, wyraził nadzieję, iż do końca roku te wpływy się zbilansują.  

Skarbnik Sławomir Kolasiński nadmienił, iż znaczące braki w dochodach występują również, jeśli 
chodzi o wpływy z biletów autobusowych, biletów wstępu na obiekty sportowe TOSiR i parkingi. 
Nawet jeśli TOSiR wznowił działalność, nadal będzie ubytek w stosunku do planu dochodów. 
Wykonanie dochodów z tytułu opłaty za zagospodarowanie odpadów komunalnych jest mniejsze 
o około 1,5 miliona złotych. Z pewnością dochody w 2021 roku będą zdecydowanie niższe niż 
planowane. Obniżenie dochodów będzie skutkowało dalszym zwiększeniem deficytu. Ponadto rośnie 
inflacja, co również ma przełożenie na wydatki bieżące.  

Przewodniczący Sebastian Stepek zastanawiał się, jaki wpływ na Budżet będzie miało wprowadzenie 
rządowego programu – Polskiego Ładu (m.in. zwolnienie emerytów z PIT, liniowa składka 
na ubezpieczenie społeczne dla przedsiębiorców) – w jego opinii będzie on negatywny 
dla samorządów oraz dla przedsiębiorców.  

Skarbnik Sławomir Kolasiński dodał, iż zapowiadane przekazywanie samorządom środków 
z Budżetu Państwa na inwestycje nie rozwiąże problemu niższych dochodów bieżących, dopóki 
w ustawie o finansach publicznych jest zapis o możliwości pokrywania wydatków bieżących wyłącznie 
wpływami z dochodów bieżących.  

Radny Józef Gancarz zapytał, czy Gmina Miasta Tarnowa przekazała krakowskiemu oddziałowi 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad kwotę 980 tysięcy złotych na koncepcję programową 
obwodnicy wschodniej. Skarbnik Sławomir Kolasiński oznajmił, iż żadne środki nie zostały 
przekazane i nie ma wezwania ze strony GDDKiA. Kontynuując, radny Józef Gancarz nawiązał 
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do spotkania Prezydenta z przedstawicielem Wojewody Małopolskiego, Marszałkiem Województwa 
i parlamentarzystami. Poprosił o wyjaśnienie wstępnej deklaracji Prezydenta, który zapowiedział, 
że Gmina Miasta Tarnowa może wyłożyć na budowę obwodnicy kwotę 50 milionów złotych. Skarbnik 
Sławomir Kolasiński tłumaczył, iż w przypadku remontu obwodnicy południowej GDDKiA 
nie domagała się od Miasta połowy środków. Obwodnica wschodnia nie będzie służyła wyłącznie 
Tarnowowi (chociaż istotnie odciąży infrastrukturę miejską, zwłaszcza aleję Jana Pawła II, przez którą 
przebiega ruch tranzytowy), ale będzie to rozwiązanie dla komunikacji krajowej. Kwota niespełna 50 
milionów złotych byłaby rozłożona na trzy lata. Radny Józef Gancarz przypomniał, że uchwalając 
w 2019 roku Budżet, Rada Miejska nie wyraziła zgody na budowę wschodniej obwodnicy. 
Zapowiedział, że na sesji zapyta, na jakiej podstawie składane są zatem deklaracje dotyczące 
finansowania i realizacji tego przedsięwzięcia. 

Ad. 3) Informacja Prezydenta Miasta Tarnowa na temat realizacji inwestycji zapisanych 

w Budżecie na rok 2021 oraz w WPF na lata 2021 – 2037. 

Przewodniczący Sebastian Stepek zapytał o postęp prac remontowych w przedszkolu Nr 20 
na osiedlu Kolejowym. Dyrektor Wydziału Infrastruktury Miejskiej UMT Rafał Nakielny 
poinformował, że prace zostały rozpoczęte, opracowana jest dokumentacja wymiany instalacji 
kanalizacyjnej oraz zaktualizowana została dokumentacja dotycząca wykonania elewacji, wymiany 
instalacji odgromowej, docieplenia i izolacji fundamentów, likwidacji szachów. Kwota zapisana 
w Budżecie na rok 2021 pozwoli na wykonanie trzech ścian elewacji. Zadanie będzie realizowane 
w kilku etapach z uwagi na duże koszty.  

Przewodniczący Sebastian Stepek poprosił również o informację na temat inwestycji w budznku 
Rynek 4, przy ulicy Wałowej, kamienicy na ulicy Legionów – na jakim etapie są prace. 

Dyrektor Rafał Nakielny wyjaśnił, iż jeśli chodzi o ulicę Legionów, termin zakończenia prac ustalony 
jest na 6 września br. Obecnie montowane są stropy pożarowe na II piętrze i instalacje elektryczne. 
Trwają przygotowania do wykonania trzech przebić z budynkiem Urzędu przy ulicy Mickiewicza 2. 
Na Rynku 4 prace dobiegają końca – za około miesiąc rozpoczną się odbiory, ogłoszone zostało 
postępowanie przetargowe na wyposażenie obiektu w eksponaty. Na ulicy Wałowej montowana jest 
centrala wentylacyjna, w ciągu miesiąca prace powinny być zakończone i odebrane. Poprawiona 
została izolacja wewnętrzna, ściany są nadal osuszane, prawdopodobnie do obiektu będzie można 
wejść w październiku.  

Przewodniczący Sebastian Stepek pytał o ogród włoski w Parku Sanguszków – Dyrektor Rafał 
Nakielny poinformował, iż jest opracowana dokumentacja, jednak konserwator zabytków zgłosił 
pewne zastrzeżenia. Prace będą realizowane w ramach posiadanych środków, równolegle będą trwały 
uzgodnienia z konserwatorem.  

Ad. 5) Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Nikt nie zgłosił żadnych wolnych wniosków i po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący 
Sebastian Stepek zamknął posiedzenie Komisji Ekonomicznej o godzinie 1512. 

Na tym protokół zakończono. 
 
 

 Przewodniczący Komisji Ekonomicznej 
 
 

 Sebastian Stepek 
 
Protokół sporządziła: 
Agnieszka Kowalik 
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Załączniki do Protokołu Nr 40/2021 

Zał. nr 1 Lista obecności członków Komisji Ekonomicznej na posiedzeniu 26.05.2021 r. 
(wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 2 Wynik głosowania – opinia do mat. 12’/XLIX sesja RM (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 3 Wynik głosowania – opinia do mat. 14/XLIX sesja RM (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 4 Wynik głosowania – opinia do mat. 18/XLIX sesja RM (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 5 Wynik głosowania – opinia do mat. I/XLIX sesja RM (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 6 Wynik głosowania – opinia do mat. II/XLIX sesja RM (wydruk z programu eSesja) 

Zał. nr 7 Polityka podatkowa w Tarnowie – analiza poziomu wysokości danin publicznych 

Zał. nr 8 Sprawozdanie Rb-27S na 31.03.2021 r. - wykonanie planu dochodów budżetowych 

Zał. nr 9 Sprawozdanie Rb-28S na 31.03.2021 r. - wykonanie planu wydatków budżetowych 

Zał. nr 10 Informacja WIM dot. realizacji inwestycji zapisanych w Budżecie na rok 2021 
oraz w WPF na lata 2021 – 2037 

 

 


